
 

Δρ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ – ΘΕΟΔΩΡΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ 

Βουλευτής Ηλείας – ΝΕΑ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

Πρόεδρος της Ειδικής Μόνιμης Επιτροπής Προστασίας Περιβάλλοντος της Βουλής 

______ 
Μητροπόλεως 1, 10557, Αθήνα, τηλ.: 210 3709632 /211 4118547 

email: d.avgerinopoulou@parliament.gr  

 
ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Γεώργιο Γεωργαντά 

Αθήνα, 1 Δεκεμβρίου 2022 

Θέμα: Στήριξη της παραγωγής σταφίδας, των καλλιεργητών, της εξωστρέφειας και 

εξαγωγής του προϊόντος 

Η σταφίδα είναι ένα προϊόν με βαθιά ιστορία και η Ηλεία έχει συνδέσει άρρηκτα την 

οικονομική ανάπτυξή της με την καλλιέργεια και την εμπορία της. Από την ίδρυση ήδη του 

νεοελληνικού κράτους, η καλλιέργεια της σταφίδας άρχισε να παίρνει σημαντικές  

διαστάσεις, λόγω της εξωτερικής ζήτησης του προϊόντος στην ευρωπαϊκή αγορά και κυρίως 

την αγγλική. Αποτέλεσε κύριο εξαγωγικό προϊόν του Νομού μας και των γειτονικών Νομών 

για πολλά χρόνια και καθόρισε την καθημερινότητα και την παραγωγική δραστηριότητα, 

ενισχύοντας σημαντικά την εθνική μας οικονομία. 

Επειδή:  

Σήμερα, η εικόνα είναι πολύ διαφορετική, οι άνθρωποι του πρωτογενούς τομέα που 

επιμένουν να στηρίζουν αυτό το μοναδικό προϊόν, που πλέον παγκόσμια αναγνωρίζεται για 

τις ιδιότητες του ως υπερ-τροφή (super food), αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα που 

διαρκώς διογκώνονται, καθώς η εξαγωγική δυναμική είναι ισχνή, ενώ την ίδια στιγμή η 

εγχώρια κατανάλωση καταγράφεται μειωμένη. Η τιμή του προϊόντος κινείται τα τελευταία 

χρόνια σε εξαιρετικά χαμηλά επίπεδα, δεν καλύπτει ούτε καν τα έξοδα της καλλιέργεια, παρά 

το γεγονός ότι η ποιότητα του προϊόντος είναι άριστη και πολλοί παραγωγοί εμφανίζονται 

αποφασισμένοι να εγκαταλείψουν την καλλιέργεια. 

Η διαδικασία της τυποποίησης με ταυτόχρονη προβολή των μοναδικών χαρακτηριστικών του 

προϊόντος και η τόνωση της εξαγωγής θα μπορούσε να υποστηριχθεί από το Υπουργείο  σε 

συνεργασία με τα συναρμόδια Υπουργεία, όπως το Υπουργείο Εξωτερικών, με «υιοθέτηση» 

ουσιαστικά του προϊόντος και σύνδεσή του με την παράδοση και την γαστρονομία της χώρας. 

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:  

1. Ποιες πρωτοβουλίες προωθεί το Υπουργείο για την στήριξη και την προστασία του 

ίδιου του προϊόντος και των παραγωγών; 

2. Ποιες δράσεις προβολής και προώθησης σχεδιάζει το Υπουργείο; 

3. Υπάρχει σχεδιασμός, ώστε να ενισχυθούν οι εξαγωγές, πιθανόν μέσα από συνέργειες 

με ξένα επιμελητήρια; 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 
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